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BAŞYAZI

Merhaba...

Madencilik Bülteninin 80. sayısının kapağı Odamız tarihinde 
yaşanan bir ilke, Maden Mühendisleri Odası 1. Öğrenci Üye 
Kurultayı’na ayrılmıştır. Böylesine anlamlı bir çalışmayı ba-
şarıyla gerçekleştirmenin haklı mutluluğunu yaşıyoruz. 

12 Eylül Askeri Darbesi sonrasında uygulanan depolitizas-
yon ve örgütsüzleştirme politikaları özellikle üniversite geçli-
ğine dayatılmıştır. Bu süreçte gençlik, bireyselleştirilerek ülke 
ve halkın sorunlarına duyarsızlaştırılmaya çalışılmış , birey-
selleşme yoğun olarak teşvik edilmiştir. Bu durum gençliğin 
meslek örgütlerinden de uzaklaşması sonucunu doğurmuş, 
mühendis adaylarının ve genç mühendislerin Odamız çalış-
malarına katılımları yeterince sağlanamamıştır. 

Meslek örgütümüzün yaşadığı bu kuşak eksikliğini gidermek, 
geleceğin maden mühendislerine Odamızın tarihsel sürecini 
aktarmak, demokratik değerlere sahip olma, bilim ve tekniği 
halkın ve insanlığın yararı doğrultusunda kullanma bilincini 
geliştirmek amacıyla planladığımız bu Kurultayla amacımı-
za bir adım daha yaklaştığımızı düşünüyoruz. 

Ancak; Öğrenci Kurultayı ile amaçlananın tam olarak ger-
çekleşmesi, şubelerimizin ve temsilciliklerimizin bu çalış-
mayı gündemlerine almaları ve sahiplenmelerine bağlıdır. 
Böylece, Odamızın çalışma grupları ve yönetsel görevleri 
için gereksinim duyduğu genç ve dinamik kadrolar oluştu-
rulabilecektir. 

Ülke gündemimizde şiddet hala önemli bir yer tutmaktadır. 
Şiddetin bir yansıması savaştır. Bölgemizde yayılma eğili-
mi taşıyan ABD saldırganlığı ve bu saldırganlığın yol açtığı 
yeni olası çatışmalar tüm toplumu kaygılandırmaktadır. 
ABD, enerji kaynakları üzerinde denetimini artırmak ama-
cıyla İran’la çatışma ortamı hazırlamaya devam etmektedir. 
ABD, bölge halklarını bir birine karşı kullanarak yeni çatış-
ma ortamları yaratmakta, böylece Ortadoğu’yu istediği gibi 
yönetmeyi planlamaktadır. Bölgede kalıcı barışın, ABD’nin 
Ortadoğu’dan kovulması, insan haklarına ve ulusların kar-
deşliğine dayalı eşitlikçi ve barışçı bir düzenin kurulmasıyla 
mümkün olacaktır. 

Şiddet konusunda diğer önemli sorun, yurttaşlarımızın şid-
dete yöneltilmesi, evde, okulda, büroda, fabrikada, sokakta, 
tüm insan ilişkilerinde şiddetin temel bir yöntem olarak kul-
lanılmasıdır. Ancak çok daha önemlisi, siyasi altyapısı olan 
ırkçı-dinsel şiddettir. Trabzon’da rahip Santoro’nun öldürül-
mesi ve demokrat, yurtsever bir gazeteci olan Hrant Dink ci-
nayetinin ardından son olarak Malatya’da Tilman Geske ve 
iki vatandaşımızın vahşice öldürülmesi “Nereye gidiyoruz? 
Karanlık güçler neler planlıyor?” sorularını yeniden günde-
me taşımıştır. 

Bütün bu olanlar; bölgemizde yaşanan devletler arası ge-
rilimlerle ilişkili olduğu gibi, hukuki sürecin başladığı cum-
hurbaşkanlığı seçimiyle de ilişkilidir. Son dönemde cum-
hurbaşkanlığı sorunu tırmandırılmakta, toplum kışlayla 
cami arasında seçime zorlanmaktadı r. Oysa sorun bu denli 
dar bir bakış açısıyla değerlendirilmemelidir. 12 Eylül aske-
ri yönetimiyle başlayan zorunlu din dersleri ve imam hatip 
okullarının yaygınlaştırılması vb. yollarla dinsel gericiliğin 
beslenmesini, azınlık oyuyla çoğunluk yönetimi oluş turan 

barajlı seçim sistemini, Milli Eğitimin yapısı ve eğitim içeri-
ğinin gerici özelliklerini, laiklik adı altında tarikatlara destek 
çıkılarak maddi ve siyasal olanaklar sağlanmasını, devlet 
kademelerine yapılan gerici atamaları ve benzeri konuları 
atlay arak, cumhurbaşkanının kim olacağının tartışılması 
eksik ve yanlış bir tartışma olacaktır. Sorunu yaratanların, 
çözüm olamayacağını anımsamakta yarar bulunmaktadır. 

Her ne kadar cumhurbaşkanlığı seçimi nedeniyle gölgede 
kalsa da, Hükümet mesleğimizi ve çalışma alanlarımızı ilgi-
lendiren olumsuz yasal hazırlıklarını sürdürmektedir. Bunlar-
dan biri, Maden Kanunu’yla ilgilidir. Yıllarca süren uğraşlar 
sonucunda gerçekleştirilen taş ocaklarının Maden Kanunu 
kapsamına alınması, yeniden tartışılmaya başlanmıştır. 

Bu çalışma , madencilik mevzuatının ve uygulamasının ge-
riye götürülmesi demektir. Bu çalışma; çağın gerektirdiği bi-
lim ve tekniğin ilkeleri kabul etmek yerine, çıkar gruplarının 
baskısına yenik düşülmesi anlamına gelecektir. Seçimlerin 
yaklaştığı bugünlerde, madenlerimizin siyasi ranta kurban 
edilmemesi gerekmektedir. Odamız, bu konuda çalışmala-
rını sürdürmektedir. 

Diğer önemli düzenleme yerel hizmetleri planlayan, proje-
lendiren, destekleyen ve kaynak sağlayan İller Bankası’nın 
ticari bir bankaya dönüştürülmesi sorunudur. Bu dönüşüm 
gerçekleşirse siyasi literatürümüze “iflas eden yerel yönetim-
ler” kavramı girecektir. Olumsuz sonuçları ise yine bize, yani 
halkın sırtına yüklenecektir. 

Bu dönemde planladığımız etkinlikler Odamızca başarıyla 
tamamlanmıştır. VI. Endüstriyel Hammaddeler Sempozyu-
mu ile birlikte II.Madencilik Fuarı İzmir’de düzenlenmiştir. 
Madenlerde İş Sağlığı ve Güvenliği Sempozyumu Adana’da 
gerçekleştirilmiştir. II. Madencilik ve Çevre Sempozyumu 
Ankara’da düzenlenmiştir. Dönemimizin 2. Danışma kurulu 
Ankara’da toplanarak gündemindeki konuları tartışmıştır. 
IV. Eğitim Çalıştayı İstanbul’da düzenlenmiştir. Sivas Valili-
ğince düzenlenen çalıştaya Odamız da katılmıştır. Bu dö-
nemde, ülkemizi ve mesleğimizi ilgilendiren konularda basın 
açıklamaları ve açık oturumlarla kamuoyu bilgilendirilmeye 
devam edilmiştir. 

Bu dönem eğitim faaliyetlerimiz de artarak devam etmiştir. 
Değişik konularda düzenlenen eğitim çalışmalarımız gele-
cekte de devam edecektir.

Yaşanan her türlü ırkçı ve gerici uygulamalara, her türlü şid-
dete, hak gasplarına, demokrasi dışı uygulamalar a yönelik 
güçlü bir karşı çıkış günü, emekçilerin, ezilenlerin, yoksulların 
mücadele günü olan 1 Mayısın bu yıl gerçek yeri olan Taksim 
meydanında kutlanması için çaba gösterilmektedir. 1 Mayıs 
; ırkçılığa, gericiliğe, her türlü sömürüye karşı bir arada ya-
şamanın, toplumsal eşitliğin, demokrasi ve barışın tutarlı 
savunuculuğu için daha fazla sahiplenilmeli, 1 Mayıs kutla-
maları çok daha kitlesel ve yaygın olarak yapılmalıdır. 

Daha nitelikli bir Madencilik Bülteni şubelerimizin, temsilci-
liklerimizin ve siz üyelerimizin katkısıyla gerçekleşecektir.

Katkılarınız bekliyor , tüm üyelerimize mutlu ve sağlıklı bir 
yaşam diliyoruz. 

Saygılarımızla.

YÖNETİM KURULU


